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 Erik Andreasson (V)  
 Charlotta Windeman (M)  

 
Ersättare Carin Gerefalk (S) § 62 - 69 

 
 
Sekreterare 
  Paragraf 59–69 
 Oskar Engdahl  
   

Ordförande 
  

 Miguel Odhner (S)  
   
Justerande   
 Gun-Marie Daun (KD)  
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Ej närvarande Anna Vedin (M)  
 Elisabeth Mattsson (L)  
 William Hult (S)  
 Rose-Mari Larsdotter (M)  
 Peter Skoglund Ferrari (SD)  

 

 
  

Övriga deltagare Haleh Lindqvist  Kommundirektör §§ 59 - 69 
 Maria Sigroth Göteborgsregionen § 61 
 Gitte Caous  Göteborgsregionen § 61 
 Katarina Vallström Administrativa enheten § 62 
 Johan Sjöholm Trygghet och stöd § 63 
 Lena Arnfelt Trygghet och stöd § 63 
 Fredrik Lennartsson Polisen §§ 68 - 69 
 Lina Oscarsson Polisen §§ 68 - 69 
 Johanna Axerud HR-enheten §§ 68 – 69 
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§ 59/2024 

Val av justerare 
  
 Till justerare föreslås Gun-Marie Daun (KD). 

Beslut 

Till justerare utses Gun-Marie Daun (KD). 
__________ 
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§ 60/2024 

Tillkommande och utgående ärenden 
  
 Inga tillkommande eller utgående ärenden. 

Beslut 

Dagordningen fastställs.  
__________ 
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 § 61/2024 

Kommundialog Göteborgsregionen (GR) 
 
 Sammanfattning 

Den 10 februari 2023 beslutade Göteborgsregionens (GR) förbundsstyrelse att under 2023–
2024 genomföra ett rådslag i de 13 medlemskommunerna.   
Målet är att rådslaget ska utmynna i ett antal politiska överenskommelser som tar sikte på år 
2050. 

Rådslagsprocessen befinner sig nu i fas 1, Identifiera regionala utmaningar. I denna fas 
besöker GR:s förvaltning samtliga kommunstyrelser för att identifiera och inhämta kunskap 
om respektive kommuns högst prioriterade regionala utmaningar.  

På sammanträdet ges kommunstyrelsen möjlighet att inkomma med medskick och synpunkter 
på de områden och frågeställningar som presenteras. På så sätt får GR:s förvaltning möjlighet 
att stämma av vilka frågor respektive kommunstyrelse anser behöver lyftas ytterligare.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Kommundialog GR 
Bilaga Rådslag om Göteborgsregionen 2050 – presentation 

 
Information på sammanträdet 
Gitte Caous, förbundsdirektör och Maria Sigroth, Avdelningschef, Miljö och samhällsbyggnad 
(GR) inleder med en presentation av rådslaget, därefter presenteras Göteborgsregionens 
informationsfilm. Rådslaget är en politisk dialog om vad medlemskommunerna vill att GR ska 
vara 2050. 
 

 Till punkten ges följande information över vad rådslaget i GR innebär: 
- En strukturerad dialog mellan politiker i göteborgsregionen 
- Ska resultera i nya regionala överenskommelser. Vilket styr vilka frågor GR ska driva. 
- Skapar förutsättningar för ett samstämmigt och konsekvent agerande. 
 
Under hela processen sker politiska dialoger både på kommunal och regional nivå.  
 
När processen är färdig kommer beslut om ”Göteborgsregionen 2050 upp för beslut. Det är 
viktigt att det finns en politisk överenskommelse som gäller över tid. 
 
Rådslaget är planerat till den 15 augusti.  
 
Punkter som kommunstyrelsen diskuterar för att beakta vid rådslaget 
Mikael Wintell (UP): Man måste kunna säkerställa att man har grundkompetensen för att 
kunna analysera svaren från AI. Fokusera gärna på utbildningsdelen för att få kunskapen, och 
sedan på verktygen.  
 
Anders Holmensköld (M): Inom tidsperioden kommer ett genombrott ske inom AGI, det 
kommer nog förändra hela näringslivet med automatisering. Och att det kommer påverka alla 
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våra strukturer och många jobb kommer att slås ut, det är viktigt att ta med i beaktningen 
kopplat till utbildning. 
 
Patrik Ryberg (SD): Det är viktigt att vi behåller kompetens i form av personal, men AI är bra 
att ha som ett komplement och hjälpmedel men bör, ska och kan inte ersätta personalen 
överallt.  

 
Erik Andreasson (V): Ingången i NATO vad kommer den innebära på energi, 
vattenförsörjning, infrastruktur och bostäder? 
GR ska inte jobba med civilt försvar i enligt förbundsordningen.om GR skulle jobba med frågan skulle vi 
behöva ett uppdrag. Frågan finns men frågan är om GR är rätt organ.    

 
Miguel Odhner (S): NATO-medlemskapet innebära över 100 nya miljarder i särskilda 
infrastruktursatsningar, enligt media som sammanställt var dessa medel skall satsas nationellt 
ser det i dagsläget inte ut att satsas något i Västra Götalandsregionen, detta trots att Nordens 
största hamn ligger här, fordonstillverkning samt petrokemin. Därför arbetar GR och 
regionledningen med en påverkansagenda, detta måste GR ha högt upp på sin agenda.   

 
Ove Wiktorsson (C): Infrastrukturen, additionskörfält, det finns personer i kommunen som 
tenderar att flytta ifrån på grund av att de inte kommer fram över huvud taget. Enkelspår på 
järnvägen. Det går inte att komma fram helt enkelt.  
 
Som det ser ut nu kan plattformsförlängningarna gå att genomföra på södra Bohusbanan.  
 
Även motorvägsbron på E6an försörjer 45an, det är en bromskloss då många ska över till 
45an.  
 
Gun-Marie Daun (KD):  
I ert uppdrag ingår att titta på regionala uppdrag framåt och ska man växa behöver man också 
växa så att allt hänger ihop. Ni får inte tappa de delar som behövs för att människor ska må 
bra, och tänkta på individer. Sedan har vi även statliga och regionala delar. När vi i Kungälv 
vuxit som vi gjort ser vi de här bromsklossarna i infrastrukturen, inte bara på E6an. Allt hänger 
ihop och det är viktigt att ta med den delen.  
 
När det gäller beredskap finns det även sabotage mot infrastruktur, då behöver vi människor 
för att kunna hantera det som ska hanteras om det inträffar.  
 
Tänk på helheten och allt behöver fungera runt om.  
 
Mikael Wintell (UP): Det är viktigt att kolla på den kommunala vården i förhållande till den 
regionala, titta på reform för den kommunala vården. I mitten hamnar individen och där tror 
jag att man kan göra mycket. Där önskar jag att ett sådant område kan vara prioriterat för att 
samla resurserna. 

 
Carin Gerefalk (S): Jag vill skicka med att om 25 år är det inte en fråga om autonoma fordon 
kommer att finnas. Till exempel med människor kommer 8 bilar förbi vid ett rödljus medan 38 
om det är autonoma bilar, då kommer vi även dela mer fordon.  
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Haleh Lindqvist, jag är intresserad om planerade bostäder, ofta sitter ensamma i en 3–4 
rummare, när de flyttar kommer det bli ganska många lediga lägenheter och villor, hur 
påverkar det bostadsbyggandet i GR?  
GR tittar på vilken typ av bostäder, även på regionala flyttkedjor.  

 
Miguel Odhner(S): Vi behöver ha en fördubblad kapacitet på Bohusbanan och komma igång 
med en utredning om 4 spår. Det är det som krävs om man ska vända på pendlingen, det krävs 
ett annat sätt att främja kollektivtrafikresandet än i Mölndal. 

 
Fasta överfarter Göta och Nordre älv.  

 
Det är 9500 trångbodda barn med ansträngd ekonomi varav 950 av dem bor här. Det sociala 
hållbarhetsperspektivet behöver vara med.  
 
Vi behöver hitta en tidsplan för att fasa samman översiktsplaneringen i de 13 kommunerna.  
 
Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
Jesper Eneroth (S) deltar inte under diskussionen. 
 

 Expedieras till 
 
Göteborgsregionen 
 

 

 För kännedom till  
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 § 62/2024 

Information om samhällskontraktet 2024 
 

Katarina Vallström, näringslivsutvecklare, informerar om samhällskontraktet och vad som ska 
genomföras under 2024.  

 
 Politiskt uppdrag: 

- Utveckla samhällskontraktet genom tätare information/matchning och återberättelse 
 

Samhällskontraktet har funnit sedan 2016, tillsammans har man arbetat fram idéer för hur man 
gemensamt kan bidra till ett socialt hållbart samhälle och den sociala översiktsplanens konkreta 
mål.  

 
Vidare ges information om: 
- 117 olika aktörer som skrivit på!  
- En årsberättelse kommer att skapas under 2024. 
- Datum för nästa nätverksmöte är 23 april. 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 63/2024 

Rapport från rådet för social hållbarhet 

Lena Arnfelt, sektorchef, och Johan Sjöholm, utvecklingsledare, informerar om rådet för 
folkhälsa och social hållbarhet 22 februari.  
 
Information ges om uppföljning program för social hållbarhet 2023, programmet är på 
fullmäktigenivå och tillhörande planer på styrelsenivå.  

 
Följande indikatorer används: 
- Andel arbetslöshet 25 – 64 år 
- Andel vuxna biståndsmottagare med långvarigt bistånd 
- Behörighet till yrkesprogram vid gymnasiet  
- Antalet hushåll med sociala kontrakt eller annat typ av socialt boende 

 
Aktuella planer: 
- Uppföljning Trygg i Kungälv 
- Uppföljning Äldreplan 
- Uppföljning Funktionshinderplan 
- Uppföljning Social översiktsplan  
 
Lägesrapport 2023  
- Aktiviteter för barn och unga 
- Implementering hos berörda parter enligt projektplanen 
 
Ordförande för rådet informerar också om att en pilotansökan för fortsatt utvecklingsarbete 
att mäta social hållbarhet har översänts till Västra Götalandsregionen. 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 64/2024 

Rapport från styrelsemöte Södra Bohuslän 

Gun-Marie Daun (KD), rapporterar efter styrelsemöte med Södra Bohuslän där Kungälv är 
med 2024. I samarbetet ingår Orust, Tjörn och Kungälv. Samarbetet fortsätter som förut 
under hela 2024.  

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 65/2024 

Rapport från årsmöte Enat Bohuslän 

 Miguel Odhner (S) informerar om årsmötet med ett Enat Bohuslän 8 mars 2024. 
- Ett enat Bohuslän firar 10 års-jubileum 
 
Vidare ges information om: 
- Bakgrunden till ett Enat Bohuslän.  
- Samarbetsområde kommande år 

o Hållbarhet 
o Vandringsleder 
o Cykelleder genom Bohuslän 
o Mobilitet 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 66/2024 

Rapport av verksamhetsplan 2024 med budget 2024-2026 
samordningsförbundet Älv & Kust 

 
Pia Gillerstedt (S), informerar om verksamhetsplanen 2024 för Samordningsförbundet Älv & 
Kust samt ESF-projektet Gränsgångare. 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 67/2024 

Besök på Thorildskolan 
 
 Kommunstyrelsen besöker Thorildskolan och tar del av följande: 

- Presentation av skolan 
- Rundvandring 
- Frågestund med elever på skolan 

 
Kommunstyrelsen tackar skolledningen för ett bra och väl planerat studiebesök. 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  

 
 
 

  



Sammanträdesprotokoll   

Sammanträdesdatum  2024-03-13 
Sida 15 (16) 

 
 

 KOMMUNSTYRELSEN 

 

Justeras sign 

 

 § 68/2024 

Information från nya polischefen 

Fredrik Lennartsson, LPO chef och Lina Oscarsson, kommunpolis, informerar om Polisens 
verksamhet som är en del av Polisen storgöteborg.  
 
Under punkten ges information om följande: 
- Tankar för polisen i Kungälv/Ale 
- Polisen arbetar tillsammans mot de största problemen och utmaningarna som 

medborgarna har i området 
- Den operativa styrningen 
- Kungälv/Ale samt nordöstra Göteborg är de platser som får mest stöttning. 

o Det är problembilden som styr och det går inte isolera Kungälv/Ale 
- De problem som finns idag är inte längre kommunbundna, polisen behöver därför 

samordna sina verksamheter på ett annat sätt än tidigare 
- Polisens arbetssätt 

o Gränssättande 
o Relationsbyggande 

- Polisens arbete är mycket utifrån symptomen, kommunens arbeta handlar om att jobb 
långsiktigt. 

- Cylindermodellen 
- I Kungälvs kommun är det möjligt att jobba med problem i tidigare skede än i utsatta 

områden.  
- Lägesbilden just nu 
- Välfärdsbrottslighet – SKRs material om att förebygga och motverka välfärdsbrottslighet 

 
Kommunstyrelsen tackar polisledningen för ett bra samtal och studiebesök. 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  
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 § 69/2024 

Information om medborgarlöftet 

Johanna Axerud, säkerhetssamordnare, informerar om medborgarlöftet. 
- Medborgardialog 
- Känslan av trygghet i ditt närområde 
 
Medborgarlöftets 4 området 
- Samverkan för at öka trafiksäkerhet och trygga miljöer 
- Samverkan med näringsliv 
- Samverkan i det övergripande trygghetsfrämjande och brottsförebyggande arbetet 
- Samverkan i det brottsförebyggande arbetet gentemot unga 
 
Kommunstyrelsen för därefter dialog om innehållet i medborgarlöftet. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på förslag till nya medborgalöften men understryker att för 
politiken är arbetet med att kraftfullt bekämpa all form av gäng- och klanverksamhet, inte 
minst med koppling till sista samverkansområdet politisk prioriterat. 

Beslut 

Informationen antecknas till protokollet. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  

 
 
 


